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Zápis z jednání Správní rady MAS Holicko  

ze dne 27.1.2021 v 15:00 hod. 
 

Místo konání: Google meet - meet.google.com/otc-fwtc-zme 

Počet členů Výběrové komise 6 

Přítomni: 6 - Mgr. Ondřej Výborný, Ing. Jindřich Hemer, Ing. Jiří Kosel, Mgr. Jana Koudelová, Ing. Josef 

Kušička, Vladislava Mašková 

 

Program: 

1. Zahájení setkání 

2. Podání projektové žádosti do Modernizačního fondu (Nové obnovitelné zdroje v energetice 

RES+) 

3. Různé  

4. Závěr 

 

1) Jednání zahájil předseda správní rady Mgr. Ondřej Výborný, který přivítal přítomné na dnešním 

jednání. Poté předal slovo ředitelce MAS Holicko Ing. Michaele Kovářové. Ta zdůvodnila přítomným, 

proč došlo k dnešnímu jednání. V tuto chvíli běží předvýzva Modernizačního fondu Programu č. 2 – 

Nové obnovitelné zdroje v energetice (RES+). Sběr žádostí probíhá pouze do 1.2.2021. V rámci této 

předvýzvy se mohou hlásit budoucí výrobci energií z obnovitelných zdrojů (fotovoltaika, větrné nebo 

vodní elektrárny). Kdo se nepřihlásí do této předvýzvy, tak již nebude moci podat žádost do budoucí 

finální výzvy. Problém je, že tento program je až do roku 2030, a předvýzva byla vyhlášena opravdu 

v tichosti, takže o ní moc lidí neví. Takže pokud bychom nerezervovali částku pro naše území, tak se 

může stát, že tato oblast se na Holicku prostě v následujících letech rozvíjet nebude. 

 

2) Ředitelka MAS seznámila přítomné s podmínkami předvýzvy – viz. Přiložená prezentace. Dále 

navrhla, aby MAS Holicko do 1.2.2021 podala žádost do předvýzvy (potřebné údaje pro vyplnění získala 

od MAS Opavsko, která v tomto tématu má zpracovánu studii a v rámci semináře NS MAS seznámila 

ostatní MAS, jak tuto žádost vyplnit): 

 Počet obyvatel Holicka: cca 18,5 tis. obyvatel 

 Záměr: fotovoltaika (na střechách a stěnách budov, na parkovištích, brownfieldech, vodních 

plochách, protihlukových stěnách,…), větrné elektrárny, malé vodní elektrárny 

 navrhovaný instalovaný výkon elektrické energie z OZE: 7,5 MW 

 očekávaná roční výroba elektrické energie z OZE: 9 750 MWh 

 navrhovaná kapacita akumulace elektrické energie vyrobené z OZE: 7,5 MWh 

 předpokládané náklady projektu: 375 mil. Kč bez DPH (čerpání 2022 - 2030) 

 požadovaná výše dotace: 70% (+20% vlastní zdroje žadatelů a 10% úvěry) 
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Po podání této žádosti zahájíme propagaci a projednání v území, tak aby se koneční zájemci v území o 

této možnosti dozvěděli a podávali ostré žádosti. Úplně ideální by bylo vytvořit partnerskou platformu 

komunitní energetiky v regionu – EnerKom Holicko, s tím, že dílčí ostré žádosti by podávali jednotliví 

členové (obce, podnikatelé, NNO, občané). EnerKom by zajišťoval koordinaci a  komunikaci mezi členy. 

Pokud by se nám nepodařilo vytvořit tuto platformu, pak by tuto činnost musela zaštítit MAS Holicko 

(jako předžadatel). Navíc v Modernizačním fondu je i program č. 8, který je zaměřen na komunitní 

energetiku - zaplacení koordinátora v území. Jeho vyhlášení se ale plánuje až na rok 2022. 

Pro zajištění koordinace veškerých aktivit spojených s touto tématikou (zejména propagace v území, 

vzdělávání potencionálních zájemců, komunikace s ERÚ,…) bude potřeba získat tzv. koordinátora 

komunitní energetiky, který zajistí tuto aktivitu MAS po odborné stránce. Ideální bude zajistit ho ve 

spolupráci s KS MAS PaK nebo i se samotným Pardubickým krajem, který tuto problematiku také právě 

řeší. 

Proběhla diskuse, v rámci které došlo k upřesnění několika bodů: 

 Rozšířit žádost i o geotermální zdroje energie – i když teď o žádném zájemci nevíme, tak 

závazkujeme částku až do roku 2030, tak abychom případného zájemce, který přijde později, 

předem nevyloučili. 

 Rozšířit žádost i o agrofotovoltaiku – nejedná se pouze o FVE na polích a loukách, ale jde i o 

FVE na zemědělských objektech. 

 Zajistit služeb koordinátora komunitní energetiky – nyní využít společného například v rámci 

KS MAS PaK nebo zkusit požádat Pardubický kraj. Jakmile to podmínky dovolí, podat žádost do 

programu č. 8, ze kterého půjde jeho služby financovat. 

 Pokud MAS podá žádost do předvýzvy a zazávazkuje pro své území určitou částku, pak si bude 

moci sama určit pravidla, podle kterých bude vybírat konečné žadatele, kterým poskytne svou 

zazávazkovanou alokaci. 

 

Poté se přistoupilo k hlasování o schválení předložení žádosti do předregistrační výzvy do programu 

RES+: přítomní členové Správní rady 6, pro hlasovalo 6, proti hlasovalo 0, hlasování se zdržel 0. 

Usnesení Správní rady č. 1/2021: 

Správní rada MAS Holicko se seznámila s informacemi týkajícími se komunitní energetiky a výzvy do 

programu RES+. Na základě těchto informací schvaluje předložení žádosti do předregistrační výzvy 

do programu RES+. 

 

 

3) V bodu různé informovala ředitelka MAS o tom, že letos bude vyhlášena výzva pouze pro obce 

na chodníky. Předpoklad: červen – září 2021 jako každý rok. Důvodem je úspora a neuznání způsobilosti 

některých výdajů v projektu obce Chvojenec, který byl ukončen na konci roku 2020. 

Výzva pro podnikatele se předpokládá až příští rok. Důvodem je to, že čekáme, až se nám vrátí finance 

z projektů Ranče Bělečko, který nepodal na konci roku Žádost o platbu. Dále čekáme i na finance 

z přechodného období PRV. Zatím stále nevíme, o jak velkou částku se bude jednat. Doufáme, že na 

valné hromadě MAS, která se koná zpravidla v květnu, už budeme vědět, kolik peněz máme k dispozici. 

Pak bychom na této valné hromadě rozhodovali, kolik peněz půjde do kterého opatření PRV (zemědělci 

x potravináři x podnikatelé x oplocenky MZD x zpřístupnění lesa návštěvníkům x spolky). 

Dále ředitelka informovala, že byla oslovena aktivitou „Podnikni to!“. Jejím cílem je vyhledání v území 

případných zájemců o podnikání (mohou být z různých oblastí: např. truhláři, čajovna, kadeřnice, 

apod.), vytvoření komunity těchto podnikavců a zajištění pro ně seminářů a sdílení zkušenoostí. Jde o 

zajímavou aktivitu, která se ale právě rozjíždí v Pardubicích v P-Pinku. Podle prvotních informací, by to 
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stálo cca 70 tis. Kč/rok. Protože to v tuto chvíli běží v Pardubicích a navíc jsou komplikace s Covidem, 

pak ředitelka doporučila o tomto rozhodovat až na nějakém příštím jednání Správní rady. 

 

4) Závěrem ředitelka poděkovala přítomným za účast. 

 

 

 

Jednání Správní rady MAS Holicko skončilo v 15:50hodin. 

 

 

Zapsala:  Ověřil: 
 
 
 
 
 

  

Ing. Michaela Kovářová  Mgr. Ondřej Výborný 
Předseda Správní rady 

 

 


